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Jegyzőkönyv 

 

Készült: A Csévharaszti Polgármesteri Hivatal Dísztermében 2012. november 29-én 

megtartott képviselő-testületi ülésről, hangfelvételről. 

 

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint 

 

Igazoltan távol: Blahó Sándor. 

 

Mocsáry Balázs polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés 

szabályszerűen került összehívásra, határozatképes, mivel a megválasztott 7 képviselőből, 

jelen van 6 fő. 

 

Jegyzőkönyv hitelesítőnek Naszvadi Sándorné és Fodor Imre képviselőket javasolja Mocsáry 

Balázs polgármester. 

 

Napirend: 

1. Beszámoló a ¾ éves gazdálkodásról 

               Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

2. A 2013. évi gazdasági koncepció megtárgyalása 

     Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

   

3. Az iparűzési adóról szóló rendelet módosítása 

     Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

4. Az iskola alapító okiratának telekalakítás miatti módosítása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

5. A TÖKT társulási megállapodásának módosítása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

6. Megállapodás a polgárőrséggel 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

7. A polgárőrség támogatási kérelmének elbírálása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

8. Egyebek 

 

 

A képviselők a módosított napirendi pontokat és a hitelesítőket 6 igen egyhangú szavazattal 

elfogadták. 

 

 

 

 



2 

 

1.napirendi pont tárgyalása: Beszámoló a ¾ éves gazdálkodásról 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester két számadatott emel ki a beszámolóból. Az egyik a 87 %-os 

bevételi teljesítés, a másik az alig 67 %-os kiadás. Év elején a költségvetés készítésekor ezt az 

évet is mínuszosra tervezte a testület, de az önkormányzat gazdálkodása úgy alakult 

évközben, hogy a mínusz 14 millió forintot sikerül ledolgozni. A bevételi oldalon a 3 millió 

forint telekértékesítéséből nem jött be. A közműfejlesztési hozzájárulásból is kevesebb 

befizetés történt. Az LTP-nél 1 millió forinttal több folyt be, de összességében így is 3 

millióval kevesebb. Az állami támogatásokat mindig időben megkapta az önkormányzat.  

Kiadási oldal: A település rendezési tervre tervezett összegből más került finanszírozásra a 

képviselő-testület döntései alapján. Az önkormányzatnak rövid ideig volt finanszírozási 

gondja, de a szeptemberi adók befizetése után ez megszűnt.  

 

Naszvadi Sándorné pü.biz. elnöke: A pénzügyi bizottság megtárgyalta a ¾ éves 

gazdálkodásról szóló beszámolót. A bizottság úgy látja, hogy a bevételek és a kiadások is 

időarányosan teljesülnek. A bevételeknél nagyobb egy kicsit a teljesítés, mivel lassan folynak 

be az adóhátralékok. Ezen a területen még hatékonyabban kellene működnie a behajtásoknak. 

A folyószámla hitel egyszer lett igénybe véve. A pénzügyi bizottság a beszámolót elfogadta 

és elfogadásra javasolja a képviselő-testület felé. 

 

Manulek József képviselő: Az Akácfa utcában van 8 telek, ami után 2002. 08. -2010.12-ig az 

LTP fizetve lett, befizettek 1.300.000 Ft-ot a város -és községgazdálkodásra lett könyvelve. 

Tehát az összeg be lett fizetve a csatorna bekötési tervbe nem lettek bevéve. Ki a felelős, 

hiszen akkor ebből a pénzből meg lehetett volna csinálni, nem kellene most hitelt felvenni az 

önkormányzatnak. Ki a felelős, hogy nem készültek el a munkálatok? 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Ez már az előző ülésen is elhangzott és megválaszolásra is 

került.  Annak idején, amikor a beruházás ment, ezek a telkek még nem voltak. Utólag nem 

lehetetett bekötni, tehát több telket nem lehetett rákötni, mint ami a tervekben szerepelt, mivel 

állami támogatásból épült. Most nincsenek állami támogatások ilyen célra. Az 

ingatlantulajdonosok általi befizetések régen se fedezték a kivitelezés költségét, ahogy most 

sem. A lakos jogosan várja, hogy elkészüljön a beruházás. A céltartalékban külön nem 

szerepelt ez az összeg, nem volt nevesítve, de minden évben a céltartalékban ott volt. 

 

Manulek József képviselő: Ha tudta az önkormányzat, hogy nincsenek a csatorna tervben ezek 

a telkek, akkor miért nem tájékoztatták az érintetteket, miért engedték, hogy befizessék. 

Véleménye szerint be lettek csapva.  

 

Mocsáry Balázs polgármester. Nem lett a telek tulajdonos becsapva, mivel egyeztetve lett 

vele, amikor a telekalakítási folyamat elindult, csak nem készült el időben.  

 

Fodor Imre képviselő: Nem lehetett előbb megcsinálni a kivitelezést, mivel a tervezés 

időszakában még nem voltak kialakítva a telkek, nem volt még utca kialakításáról szó, ezért a 

csatorna beruházási terveken sem szerepelhettek.  
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Cseszlai Sándor alpolgármester: A telkek tulajdonosainak meg kell adni a lehetőséget, hogy 

közműves telkük legyen. Ez az önkormányzatnak veszteséges dolog, de a lakost nem lehet 

kizárni ebből. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodással meghozta az alábbi határozatát: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-

testületének  55/2012.(XI.29.) számú határozata:  

 

Csévharaszt Önkormányzat Képviselő-testülete 

megtárgyalta a költségvetés 2012. I-III. negyedévi 

teljesítéséről szóló tájékoztatót a mellékletek szerint 

a Pénzügyi Bizottság véleményével együtt elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: képviselő-testület 

  polgármester 

 

              

 

 

2.Napirendi pont tárgyalása: A 2013. évi gazdasági koncepció megtárgyalása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester  

 

Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy a bevételi források meglehetősen kérdőjelesek, 

még a kiadási adatokat sem lehet tisztán látni. Folyamatosan és gyakran változnak az adatok. 

Az biztos, hogy az állam a normatív finanszírozás helyett bevezeti a feladat alapú 

finanszírozást. Az iskolával kapcsolatban a testület úgy döntött, hogy átadja az államnak, nem 

igényeljük vissza, mert ha forrásokat vonnak el, akkor nem tudná az önkormányzat 

kiegészíteni a működtetését. Most úgy néz ki, hogy  az iskolát a tankerületi igazgatóság 

átveszi úgy, ahogy van. December 15-ig az iskola átadásáról szóló megállapodást alá kell írni. 

A december 13-i ülésen dönt róla a képviselő-testület, hogy mit és hogy adunk át. Minden 

pedagógust átvesz a tankerület a jelenlegi formában, bérrel. A működtetést (teljes rezsit) is 

áveszik. A tornaterem a megállapodás rész lesz. Az önkormányzatnak a könyvtárat, 

egészségügyet kell jövőre finanszírozni. Az OEP most megemelte a kártyapénzt, így 

lehetőség nyílt egy kismértékű béremelésre az egészségügyben. Az iparűzési adó fele még 

nem tudjuk miként lesz megcímkézve. A célkitűzés jövőre az intézmények működtetése, az 

ebben az évben elkezdett kötelezettségek finanszírozása. A hivatal működtetése még nem 

eldöntött, de az önkormányzat költségvetését nem befolyásolja, hogy önálló vagy közös 

hivatal kerül felállításra. 

 

Naszvadi Sándorné pü.biz.elnök: A pénzügyi bizottság is csak beszélgetett az ülésén. Nem 

tudjuk milyen lesz a támogatás, finanszírozás, tehát számok nélkül javasolja a bizottság 

elfogadni a 2013. évi költségvetési koncepciót.  

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: Az étkeztetés is átkerül az államhoz? 
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Mocsáry Balázs polgármester: Nem kerül át, az marad az önkormányzat feladata, amit a 

költségvetés támogat 68.000 Ft/fő/év. A megállapodásban ki kell térni majd a konyhai 

személyzetre is, hiszen az étkezést nem veszi át az állam.  

 

Cseszlai Sándor alpolgármester: Eddig minden évben lehetőség volt 20 millió forintos 

likvidhitelre. Ezt a lehetőséget teljes mértékben eltörölték? 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Ilyen átmeneti hitelt a pénzintézetek csak akkor folyósíthatnak, 

ha az illetékes önkormányzat az adott évi költségvetését elfogadta. Tehát mínuszosra nem 

lehet tervezni, de február végén – ha elfogadott költségvetés van - lehet a pénzintézethez 

fordulni, hogy kérünk egy 10 milliós likvidhitel keretet. Ezzel csak az a probléma, hogy az 

adók március 15-ig folynak be, tehát az első két és fél hónapban spórolni kell. 

 

Manulek József képviselő: Ha közös hivatal lenne, mit tud róla mondani székhellyel 

kapcsolatban, pénzügyileg. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A két testület külön-külön kinyilvánította, hogy közös hivatalt 

kíván létrehozni. Később kiderült, hogy a 2010. évi KSH népesség adatait veszik figyelembe. 

Csévharasztnak akkor 2005 fő volt a lakosság száma, így mi biztosan lehetünk önállóak. 

Vasad még nem, most még gondolkodnak, megpróbálják, hogy a kormányhivatal hova sorolja 

őket.  

 

Manulek József képviselő: Miért gondolkodnak? Van-e valamilyen anyagi jelentősége, hogy 

melyik a székhely település? 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Nem akarnak úgymond „Csévharaszt csatlósai lenni”. Az is 

elhangzott, hogy legyen Vasadon a közös hivatal központja, de ez ellentmond a 

jogszabálynak, mivel a központnak a magasabb létszámú községnek kell lenni. A lakosságnak 

teljesen mindegy, hogy melyik a székhely település. A hivatal létszámát nálunk 8 főben 

állapították meg, közös hivatal esetén 13 fő. Ezt még ki kell dolgozni, hogy milyen feladatok 

maradnak, mennyi fővel lehet ellátni.  

 

Cseszlai Sándor alpolgármester: Nem érti a vasadiakat, ők kerestek meg minket, akkor 

döntsék el mit akarnak. 

 

Naszvadi Sándorné képviselő: Mivel indokolják, nem történt olyan dolog, ami miatt Vasad 

gondolkodik?  Mi már biztos, hogy nyugodtak lehetünk, hogy önálló község maradhatunk? 

 

Bárányné Billinger Erzsébet jegyző: Az elfogadott törvényjavaslatban az szerepel, hogy ha a 

2012. januári állapot kedvezőbb, mint a 2010-es lakosság szám, akkor dönthetnek másképpen. 

Egyedi lobbi alapján megpróbálnak önállóak lenni. 

 

Manulek József képviselő: Nonprofit Kft-t kellene létrehozni Vasad mintájára (a vízmű is 

maradt a kezelésükben). Az áfa is oda folyik be. A koncepcióval kapcsolatban a létszámról is 

szó volt, ezért említi meg, hogy Halgas József helyettesítése nem megoldott. Kell egy olyan 

ember, akire rá lehet felelősséggel bízni az eszközöket. 
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Mocsáry Balázs polgármester: A Kft lehetőségét megvizsgálják és a következő ülésre hoznak 

valami elképzelést. Az elképzelés nem rossz, de az anyagi vonzatát is meg kell nézni. 

 

Manulek József képviselő: Úgy tudta eddig, hogy a cafetéria adható kategóriába tartozik.  

Most a koncepcióban úgy szerepel, hogy a köztisztviselőknek kötelező a közalkalmazottaknak 

adható. 

 

Bárányné Billinger Erzsébet jegyző: Ez már az előző években is így volt. Az állam 

finanszírozza. Az állam konkrétan megmondja, hogy 200 e Ft, ami már magában foglalja a 

munkáltatót terhelő közterhek összegét is. A közalkalmazottaknak az önkormányzat adhat.  

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodással meghozta az alábbi határozatát: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-

testületének  56/2012.(XI.29.) számú határozat 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-

testülete megtárgyalta a 2013. évi költségvetésre 

vonatkozó koncepciót és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. A 2013. évi költségvetésben működési hiány nem 

tervezhető. 

2. A költségvetési szerveinek működési kiadásainak 

biztosítása mellett rendkívül szigorú, takarékos 

gazdálkodás folytatására kell törekedni. 

3. A működési s egyéb bevételeket maximalizálni 

szükséges. Törekedni kell a kintlévőségek 

felszámolására, a vagyonmegőrzésre és a folyamatos 

vagyongazdálkodásra nagy figyelmet kell fordítani. 

 

Megbízza a polgármestert, hogy a végleges költségvetési 

törvény elfogadása után a szükséges lépéseket tegye 

meg, és a végleges költségvetésben fentieket fokozottan 

vegye figyelembe. Addig is felhatalmazza a szokásos 

mértékű bevételek beszedésére és kiadások teljesítésére. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: képviselő-testület, 

 polgármester 
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3..napirendi pont tárgyalása: Az iparűzési adóról szóló rendelet módosítása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy 2005-ben lett utoljára módosítva az iparűzési 

adó rendeletünk. A törvényességi észrevétel az volt, hogy ne 1 hónap legyen a rendeletben, 

hanem 30 nap. 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal megalkotta a következő rendeletét: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

7/2012.(XI.30.) számú rendelete 

a 13/2001.(XII.1.9 számú, 18/2002.(XII.17.) számú, 16/2004.(XII.17.) számú és a 

16/2005.(XII.16.) számú rendelettel módosított helyi iparűzési adóról szóló 6/1998. 

(XII.30.) számú rendelet módosításáról 

 

/Rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 

 

 

4.napirendi pont tárgyalása: Az iskola alapító okiratának telekalakítás miatti módosítása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy a vízmű és a CBA közötti területre lett tervezve 

a faluközpont, játszótér, ezért ezt a területet meg kellett osztani, hogy más alapvető 

önkormányzati tevékenység ne legyen rajta.  Ez érintette az iskola helyrajzi számát is. Külön 

helyrajzi számot kapott az iskola. Az iskolákat ingyen át kell adni az államnak működtetésre, 

de később a tulajdonába is kérheti. Ebből a megfontolásból lettek a telekhatárok rendezve, 

tehát az iskola, polgármesteri hivatal leválasztásra került.  Az iskolának így nincsen kapcsolta 

a Kossuth Lajos utcával, ezért az iskola címe megváltozik Ady E. u. 39/B-re. Az alapító 

okiratban csak ebben változik, tehát az iskola címében.  

 

Malik Károly isk. ig.: Nem örül annak, hogy az iskola vezetését nem vonták be a 

megbeszélésbe. Az iskola cím változása nagyon sok kiadással és adminisztratív munkával jár: 

OM azonosító, telephely változik, tanulók diákigazolványa változik. A diákigazolvány 1300 

Ft/db. Lehetne egy szolgalmi utat adni az iskolának, hogy maradhatna a Kossuth L. utcára 

nyitva. Javasolja a képviselő-testületnek, hogy ezt a módosítást ne szavazzák meg. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A telek másmilyen kialakítását nem lehet megoldani. Nyeles 

telek kialakítását a rendezési terv nem engedi. A címváltozás miatti átírások nem kerülnek 

külön kiadásba. Akik új igazolványt kapnak használják az új címet, akik nem azok a régit 

használják.  

 

Malik Károly isk.ig.: Az nem lehet, hogy egy sportversenyen fele gyereknek a 

diákigazolványa Ady E. u. 39/B, a másik felének Kossuth L. u 43/A számra szól. Nem fogják 

őket engedni versenyezni. Nem minden szülő tud kifizetni 1300 Ft-ot.  

 

Cseszlai Sándor alpolgármester: Ennek utána kell járni. Volt a községben már utcanév és 

házszámváltozás, de nem került pénzébe a lakosságnak a kártyacsere. 
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Nem érti egyébként, hogy miért kell ezt megváltoztatni, az iskola itt volt, az önkormányzat 

épült elé. Attól, hogy az iskola kapott egy új helyrajzi számot, miért kell a címet 

megváltoztatni. 

 

Manulek József képviselő: A területi leválasztást jónak tartja. Javasolja, hogy a jegyző és az 

igazgató nézzen utána, milyen lehetőség van még.  A címváltozás nem egy nagy dolog. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A diákigazolványok cseréjének költsége nem az iskolát terheli, 

ha netán fizetni kellene érte. 

 

Malik Károly isk.ig: A szülőket szeretné megkímélni a kiadásoktól. 

 

Naszvadi Sándorné képviselő: Nem lehet különbséget tenni, hogy már beépített területről van 

szó és utána lett nyeles telekké alakítva és nem új eljárás volt? 

 

Bárányné Billinger Erzsébet jegyző: Nem lehet. Régen sem lehetett nyeles telek és most sem. 

Ez nem a kialakításról szól. Az önkormányzat jelentős vagyonát akarják elvenni, ezt 

megelőzendő történtek ezek a telekrendezések. Telekkönyvileg már rendezve van.  Az 

igazgató úr vívja meg saját csatáját. Semmi anyagi vetülete nincs. A cél az volt, hogy a 

tornaterem az önkormányzat tulajdona maradjon. 

 

Malik Károly isk.ig.: Sérelmezi a jegyző asszony ilyen hozzá állását.  Már kész tények elé 

állították az iskolát. Arrogáns ellenszenvet tapasztal az önkormányzat részéről. 

 

Naszvadi Sándorné képviselő: A szülőknek nem jelent anyagi kiadást, de az 

önkormányzatnak anyagi veszteséget jelent. Véleménye szerint ezeket a vitákat el lehetet 

volna kerülni, ha az intézményvezetővel egyeztetve van. Mulasztást lát az önkormányzat 

részéről. 

 

Fodor Imre képviselő: Javasolja, hogy vállalja át az önkormányzat a diákigazolvány  

költségét. 

 

A képviselő-testület 5 igen  és 1 nem szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-

testületének  57/2012.(XI.29.) számú határozat 

 

Csévharaszt Község Képviselő-testülete a Balla Károly 

Általános Iskola Alapító Okiratát az utca és házszám -

változás miatt felülvizsgálta, és a költségvetési szerv 

székhelyét „ 2212 Csévharaszt, Ady E. utca 39/B.” 

házszámra változtatja. 

 

A mellékletben kiadott Alapító Okiratot 2012. december 

01. nappal történő hatálybalépéssel egységes 

szerkezetben elfogadja. 
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A címátírással kapcsolatban felmerülő költségeket az 

önkormányzat átvállalja. 

Megbízza a polgármestert, hogy a módosított 

alapdokumentumot adja ki, és a kincstár felé a változás 

átvezettetéséről gondoskodjon. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős. képviselő-testület 

   

 

 

5.napirendi pont tárgyalása:A TÖKT társulási megállapodásának módosítása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Eredetileg úgy volt, hogy 2012. december 31-én szűnt volna 

meg a TÖKT, de a jogszabály lehetőséget ad rá, hogy 2013. június 30-ig működjön. Két 

módosításról lenne szó. Az ülés előtt még egy módosításról szóló határozati javaslat kerül 

kiosztásra. Az első módosítás lényege, hogy június 30-ával kiléphessenek az önkormányzatok 

a társulásból, eddig csak évfordulóval lehetett. Lakosságszám arányába lehessen a társulás 

közös vagyonát megosztani. A most kiosztásra került módosítás azt tartalmazza, hogy a 

Monori Kistérségi Iroda, mint munkaszervezet megszűnjön. A munkaszervezet feladatait a 

Monori Városi Polgármesteri Hivatal fogja gyakorolni. 

 

Manulek József képviselő: Most kapták meg az ülés előtt az anyag egy részét, nem volt idő 

átolvasni. Javasolja a következő ülésen való megtárgyalását. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Az első módosítást meg lehet szavazni, mivel volt idő 

áttanulmányozni. 

 

Cseszlai Sándor alpolgármester: Lehet tudni, hogy mennyi Csévharaszt vagyona? 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Nem került felbecsülésre, mivel a családsegítőt hosszútávon 

így akarjuk társulásban működtetni.  

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodással meghozta az alábbi határozatát: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-

testületének  58/2012.(XI.29.) számú határozat 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-

testület az alábbiak szerint elfogadja a Társulási 

megállapodás módosítását: 

1.) A társulási megállapodás 4.1.2. pontja az alábbiak 

szerint kiegészül: 

A többcélú kistérségi társuláshoz csatlakozni 

bármikor, abból kiválni a települési önkormányzat 

képviselő-testülete által meghozott döntést követően 

6 hónapra lehet. 
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2.) A Társulási megállapodás 4.2.1. pontja az alábbiak  

szerint módosul: 

A kiválásról szóló-minősített többséggel hozott 

döntését a települési önkormányzat képviselő-

testülete a kiválást megelőző 6 hónappal korábban 

köteles meghozni, és erről a Társulási Tanácsot 

értesíteni. 

3.) A megállapodás 7.4.4. pontja az alábbiak szerint 

kiegészül: 

A Társulás működése idején létrejövő közös 

vagyonból, a kilépő tagot a települési lakosságszám 

arányában megillető vagyonrészt – a nevesítése és 

értékének meghatározása mellett – kiadni kizárólag 

abban az esetben lehet, ha az nem veszélyezteti a 

Társulás működését, feladatainak ellátását. 

4.) A megállapodás 8.3. pontja az alábbi kiegészítéssel 

módosul: 

A felosztás elvei a következők: 

-Vizsgálni kell a Társulás tagjai saját vagyoni 

hozzájárulásának mértékét a vagyonszaporulat 

létrejöttéhez. (Saját vagyon, állami források, egyéb 

támogatások). 

- Meg kell határozni a teljes értéken belül az összes 

saját forrást és azokat egymáshoz települési  

lakosságszám szerint arányosítani kell, ez a tulajdon-

rész az arányosított részben illeti meg a 

megszűnéskor a településeket. 

5.) A módosítások hatályba lépésének napja: 2013. 

január 1. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

6. napirendi pont tárgyalása: Megállapodás a polgárőrséggel 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Tóhné Rakusz Julianna képviselő kérdése, hogy miért van erre a megállapodásra szükség? 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Eddig is volt megállapodás, most jogszabály írja elő, hogy a 

Csévharaszti Polgárőrség Kiemelten Közhasznú Szervezet az önkormányzattal és nem a 

polgármesteri hivatallal köt megállapodást. 

 

Kaszaláné Bán Anikó polg.elnök: Nagyon jónak tartja a megállapodást, de ha képviselő-

testületnek van javaslata, ötlete, szívesen várják. 
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Manulek József képviselő: Mozgásérzékelő lámpát kell kiépíteni egy csendes riasztással.   

Akár az intézményeknél  is meg lehetne oldani. 

 

Kaszaláné Bán Anikó polg.elnök: Az emberek immunisak a hangos riasztásra. A csendes 

riasztás a polgárőrökhöz futhatna be, hiszen így is állandó ügyeletet tartanak a polgárőrök. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Ezt át kell gondolni, mivel felelősségteljes feladatról van szó, 

de ez nem is része a megállapodásnak. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodással meghozta az alábbi határozatát: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-

testületének  59/2012.(XI.29.) számú határozat 

 Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-  

testülete megtárgyalta a Csévharaszti Polgárőr Egyesület, 

mint kiemelten  közhasznú szervezet és a Csévharaszt 

Község Önkormányzat együttműködési megállapodását 

és azt elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: képviselő-testület 

  polgármester 

 

 

 

7. napirendi pont tárgyalása: A polgárőrség támogatási kérelmének elbírálása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A támogatásoknál a civilszervezetekből a polgárőrség kiesett 

és így kevesebb összeget kaptak ebben az évben. 

 

Cseszlai Sándor alpolgármester: A szünetmentes tápegységet luxusnak tartja. Sárga villogóra 

25 e Ft sok, az csak egy sima sárga lámpa, amit 5 ezer forintból meg lehet oldani. Cégautó 

adó mit jelent? Nem kell a legdrágább olajat megvenni az olajcseréhez, úgy sem bír ki többet. 

Összesen 150-160 e Ft-ot javasol támogatásként megállapítani. 

 

Bárányné Billinger Erzsébet jegyző: A cégautó adja alól sajnos a polgárőrség nem lett kivétel, 

jogszabály írja elő a fizetését. 

 

Naszvadi Sándorné képviselő: Nem 5 ezer forinton kell problémázni, a községnek a 

közbiztonsága ezen ne múljon. Javasolja a kért összeg megállapítását. 

 

Manulek József képviselő: Egy esetleges ára kimaradás esetén nem mindegy, hogy elveszik  

egy adat vagy nem, vissza lehet hozni vagy nem. Most nem kértek benzinre pénzt, pedig az is 

nagyon sokba kerül. Most már itt a tél korábban kezdődnek a szolgálatok is. Javasolja a kért 

összeg megállapítását. 
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Cseszlai Sándor alpolgármester: 4500-5000 Ft-ért lehet olyan dugaszolóaljzatot venni, ami 

túlfeszültség elleni védelemmel van ellátva. Ezeket használva már nem vesznek el adatok 

esetleges áramkimaradás esetén. 

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: A kért összeget kapják meg, de spóroljanak belőle. 

 

Fodor Imre képviselő: Az olaj csere összege reális, a sárga villogóból ne a legdrágábbat 

vegyék meg. 

 

Mocsáry Balázs polgármester:  Szavazásra teszi fel az elhangzott javaslatokat, elsőként a kért 

összeget. 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodással meghozta az alábbi határozatát: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-

testületének  60/2012.(XI.29.) számú határozat 

 Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő- 

  testülete A Csévharaszti Polgárőr Egyesület kérelmét  

 megtárgyalta és 232 000 Ft támogatást  állapít meg. 

 

 Határidő: 15 nap 

 Felelős: képviselő-testület 

   polgármester 

 

 

 

8.napirendi pont tárgyalása: Egyebek 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A nyugdíjasok karácsonyi utalványára nem került külön 

tervezésre összeg. Szűkösen, de a körülbelül 300 főnek a 3000 Ft-os utalvány beleférne a 

költségvetésbe  

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-

testületének  61/2012.(XI.29.) számú határozat 

 Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő- 

 testülete a 62 éven felüli nyugdíjasok részére 3000 Ft/fő 

 összegben karácsonyi vásárlási utalványt állapít meg. 

   

Megbízza a polgármestert, hogy a következő 

költségvetés módosításakor a fenti határozat 

átvezetéséről gondoskodjon. 

  

Határidő: 15 nap illetve értelemszerű 

Felelős: képviselő-testület 

                    polgármester 
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Manulek József képviselő: Vízmű kapcsolatban elmondja, hogy ott is jó lenne a csendes 

riasztás kiépítése. A temetőben ismételten lopások voltak, csapokat vittek el. A világítást meg 

kellene oldani, a parkolóba lehetne mozgásérzékelő és úgy megoldani, hogy le is lehessen 

kapcsolni, hogy ne világítson folyamatosan. Szeretné a szolgálati lakást megtekinteni, mivel 

van elképzelése a hasznosítására. A képviselő-testületi ülések hangfelvétele érthető formában 

archiválása történjen meg. Esetleg legyen egy CD-n elhelyezve. Erre vonatkozóan az 

évfolyamán már történtek ígéretek. A könyvtár folyamatos nyitva tartására lenne igény, mivel 

sok embernek megszűnt otthon az internetkapcsolata és csak a könyvtárban tudják a 

levelezésüket megtekinteni, munkahelyeket keresni. 

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: Van, amikor a könyvtár délelőtt, van amikor délután  van 

nyitva. Elegendőnek tartja. 

 

Naszvadi Sándorné képviselő: Van annyi nyitvatartási ideje, hogy mindenki el tud menni a 

neki megfelelő időben. Sok gyerek csak játszani jár a könyvtárba. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Ha hosszabb ideig van távol a könyvtárvezető, akkor a 

helyettesítése megoldott. 

 

Cseszlai Sándor alpolgármester: Tartsanak fenn egy olyan számítógépet, hogy ha egy felnőtt 

bejelentkezés nélkül megy a könyvtárba és a levelezését szeretné megnézni, akkor le tudjon 

ülni a gép mellé. 

 

Damner Erzsébet könyvtár vezető: Természetesen elsőbbséget élvez az érdemi munka, a 

tanulás. A játék csak ez után következik. E-tanácsadóként jól fel van készítve, hogy hogyan 

segítsen az embereknek.  Egy órát lehet ingyen internetezni, utána még egy órát lehet 400 Ft-

ért használni a gépet.  

 

Mocsáry Balázs polgármester: A következő költségvetésnél a csendes riasztás lehetőségét 

számon tartják. Az alpolgármester úr a temető világítását meg fogja nézni és tájékoztatja a 

testületet a lehetőségekről. A Nyáregyházi úti szolgálati lakásból ifjúsági ház lesz, erről a 

testület már döntött. A másik szolgálati lakás az iskola részét képezi, ami a megállapodás 

része lesz a tankerülettel. 

 

Naszvadi Sándorné képviselő: Akácfa utca folytatásában a csatorna beruházás, hogy miért 

csúszik. Erről kaptak az érintettek írásban tájékoztatást? 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Igen Fodor Béla írásban kapott tájékoztatást. 

 

Naszvadi Sándorné képviselő: Halgas József elmegy szabadságra miért kell berángatni? 

 

Mocsáry Balázs polgármester nem tud semmiféle berángatásról. Egyszer a kulcsok miatt lett 

megkeresve. Egyszer.  
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Manulek József képviselő: Van-e aki helyettesíti? Közcélúval van helyettesítve. 

 

 

A képviselőknek több közérdekű kérdése, bejelentése nem volt, az ülés a továbbiakban zárt 

ülésként folytatódik. 

 

 

k.m.f. 

 

Mocsáry Balázs      Bárányné Billinger Erzsébet 

polgármester                 jegyző    

          

 

Hitelesítők: 

 

 

Naszvadi Sándorné               Fodor Imre 

 

          képviselők 

 

  


